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Skrivelse från Moderaterna ang. missbruket av lustgas i Stockholm 

Vi har under en tid lagt märke till att missbruk av lustgas tenderat att öka, inte 
bara i Stockholm utan detta är en global trend. Sveriges Radio publicerade i ett 
reportage 2024-10-07 att antalet unga, som missbrukar lustgas i vissa fall 
omhändertagits.   

I det lagförslag regeringen nu arbetar fram kommer det att bli olagligt att sälja 
lustgas till ungdomar under 18 år liksom att sälja lustgas i större mängder till 
privatpersoner i berusningssyfte. 

Användande av lustgas kan ge svåra skador. Enligt läkartidningen 
2022;119:21157 framkommer att det vid upprepad exponering (flera månader) 
finns risker för att B12 – nivån påverkas liksom påverkan på benmärgen men 
användning av lustgas kan även ge symtom på såväl kognitiv svikt som psykos. I 
en del fall behöver t.o.m. behandling med vitamin B12 sättas in utan 
fördröjning vid brist på vitaminet samtidigt som missbruket måste upphöra 
eftersom lustgasexponering samtidigt snabbt förstör även behandlingsdoserna 
av vitamin B12. 

Mot bakgrund av detta vill vi ställa följande frågor; 

1. Vad kan förvaltningen säga om förekomsten av lustgas i Stockholm? 
Finns det stadsdelar där missbruk är mer omfattande än andra?  

2. I vilka åldrar förekommer användning av lustgas i berusningssyfte 
som mest? 

3.     Är omfattningen jämt fördelat över Stockholm eller finns stadsdelar 
som utmärker sig särskilt avseende försäljning av lustgas liksom 
användning av lustgas? 
4.     Vad gör Stockholms stad generellt åt detta problem? Vad gör 
socialnämnden specifikt? 
5.     Hur många barn/ungdomar har insatser från socialtjänsten f.n. på 
grund av gasmissbruk? 



6.     Hur många har ev. omhändertagits genom LVU för sitt missbruk? 
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